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PROTOKÓŁ NR XXVIII/2020 
 

z XXVIII sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 24 września 2020 roku 

w trybie zdalnym 

 

 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 34 radnych, 
 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Otworzyła obrady XXVIII sesji Rady Miasta Gdańska. Powitała radnych, 

prezydent i jej zastępców, biorących udział w sesji.   

 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działanie Prezydenta Miasta Gdańska (druk 739); pkt.4 ppkt.18 

 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji …. 

dotyczącej zmiany prawa miejscowego oraz wprowadzenia szczególnych 

rozwiązań dla przedsiębiorców (druk 740); pkt.4 ppkt.19 

 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
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działania dyrektor Szkoły Podstawowej Specjalnej nr 28  w Gdańsku           

(druk 741); pkt.4 ppkt.20 

 

Wpłynęła autopoprawka: 

- druk 707 – pkt.4 ppkt.10  

 

 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowania wniosków o włączenie: 

 

(druk nr 739) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  31  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 18. 

 

(druk nr 740) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  32  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 19. 

 

(druk nr 741) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  32  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 20. 
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Porządek obrad: 

 

1. Sprawy regulaminowe 

 otwarcie sesji. 
 

2. Komunikaty: 

- Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska, 

- Komisje Rady Miasta Gdańska, 

- Prezydent Miasta Gdańska: 

  

3. Oświadczenia Klubów Radnych; 

 

4. Uchwały: 

1) w sprawie opłaty miejscowej (druk 733); 
 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 
Komisja wiodąca: Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 
 

2) w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień od podatku od 
nieruchomości na terenie Miasta Gdańska (druk 734);  
 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 
Komisja wiodąca: Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 

 
3) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Osowa rejon ulic Jednorożca i Delfina w mieście Gdańsku (druk 729);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel –Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

Komisja wiodąca: Komisja Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 

 
4) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Oliwa Górna - Kuźnia Wodna w mieście Gdańsku (druk 730);  
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel –Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

Komisja wiodąca: Komisja Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 

 
5) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Suchanino - rejon zbiornika wodnego Cyganka w mieście Gdańsku (druk 735); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel –Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

Komisja wiodąca: Komisja Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 

 
6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Ołowianka - część południowa w mieście Gdańsku (druk 736);  
 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel –Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

Komisja wiodąca: Komisja Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 

 
7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Św. Wojciech - część zachodnia w mieście 
Gdańsku (druk 727); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel –Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

Komisja wiodąca: Komisja Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 

 
8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Osowa rejon ulic Zeusa i Afrodyty w 
mieście Gdańsku                         (druk 728);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
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Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel –Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

Komisja wiodąca: Komisja Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 

 
9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna w rejonie ul. Kościerskiej i 
Bytowskiej w mieście Gdańsku (druk 737);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel –Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

Komisja wiodąca: Komisja Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 

 
10) w sprawie przyjęcia "Strategii rozwoju elektromobilności w Gdańsku do roku 

2035" (druk 707 + autopoprawka); 
  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
Komisja wiodąca: Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 
          Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
          Komisja Zrównoważonego Rozwoju - pozytywna 
 

11) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania 
i śródmiejskiej strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie 
Miasta Gdańska oraz ustalenia stawek i sposobu poboru opłat za postój 
pojazdów samochodowych w tych strefach (druk 738); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

 

     Mieczysław Kotłowski – Dyrektor Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni  
 

Komisja wiodąca: Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 
          Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
          Komisja Samorządu i Ładu Publicznego - pozytywna 

 
12) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Gminie Miejskiej Tczew pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej w kwocie 675 225,84 zł (druk 732);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Alan Aleksandrowicz - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 



6 
 

Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Inwestycyjnych  
 
Komisja wiodąca: Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 

     Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 
 

13) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr X/137/11 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 28 kwietnia 2011 r. w sprawie ustalenia statutu Gdańskiego 
Zespołu Żłobków - jednostki budżetowej Miasta Gdańska i żłobków 
samorządowych wchodzących w skład Zespołu (druk 723); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
Komisja wiodąca: Komisja Rodziny i Polityki Społecznego - pozytywna 
 

14) w sprawie ogłoszenia tu jednolitego uchwały Nr XLIV/1223/17 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 26 października 2017 r. w sprawie utworzenia jednostki 
budżetowej Żłobek Nr 10 "Dzwoneczek" z siedzibą w Gdańsku przy ul. 
Królewskie Wzgórze 2 i nadania jej statutu (druk 724); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
Komisja wiodąca: Komisja Rodziny i Polityki Społecznego - pozytywna 
 

15) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XLIV/1224/17 Rady 
Miasta Gdańska z dnia 26 października 2017 r. w sprawie utworzenia jednostki 
budżetowej Żłobek Nr 11 „Bursztynek” z siedzibą w Gdańsku przy  
ul. Wilanowskiej 16 i nadania jej statutu (druk 725); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
Komisja wiodąca: Komisja Rodziny i Polityki Społecznego – pozytywna 
 
 

16) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XLIV/1225/17 Rady 
Miasta Gdańska z dnia 26 października 2017 r. w sprawie utworzenia jednostki 
budżetowej Żłobek Nr 12 „Żagielek” z siedzibą w Gdańsku przy ul. 
Olsztyńskiej 12 i nadania jej statutu (druk 726);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
Komisja wiodąca: Komisja Rodziny i Polityki Społecznego - pozytywna 
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17) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 
z wychowania przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym 
do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, 
w prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska publicznych przedszkolach  
(druk 731);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
Komisja wiodąca: Komisja Edukacji – pozytywna 
          Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
 

18) w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Prezydenta Miasta Gdańska                              
(druk 739); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

 Andrzej Skiba – Przewodniczący Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
19) w sprawie rozpatrzenia petycji …………………. dotyczącej zmiany prawa 

miejscowego oraz wprowadzenia szczególnych rozwiązań dla przedsiębiorców 
(druk 740);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

 Andrzej Skiba – Przewodniczący Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
 

20) w sprawie rozpatrzenia skargi na działania dyrektor Szkoły Podstawowej 
Specjalnej nr 28  w Gdańsku (druk 741); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

 Andrzej Skiba – Przewodniczący Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
 

5. Wnioski, oświadczenia osobiste.  

6. Zakończenie obrad. 

 

PUNKT  2 

KOMUNIKATY 

 

 

Radny KAZMIERZ KORALEWSKI  

Wspomniał, że posiedzenie Komisji Rewizyjnej będzie zdalne we wtorek 

6 października.  
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Przypomniała o zasadach głosowania i zgłaszania się do głosu na 

dzisiejszej sesji.  

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  

Przedstawiła prezentację nt. bieżącej sytuacji w oświacie.  

 

Prezentacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Powiedziała też o działaniach miasta w czasie pandemii. Podała dane 

dotyczące ilości chorujących w Gdańsku osób, przebywających                                 

w szpitalach i na kwarantannie.  Wspomniała o zagrożonych dochodach 

miasta. Powiedziała ile są mniejsze dochody z PIT, CIT i komunikacji 

miejskiej.  

Dodała też o dwóch ważnych wydarzeniach w mieście, podziękowała za 

udział w nich, dot. święta wolności i demokracji i z okazji 40. lecia 

podpisania porozumień sierpniowych i 81. rocznica wybuchu II wojny 

światowej.  

Przypomniała też o akcji popularyzacyjnej Dom bez przemocy, dot. 

wsparcia dla mieszkańców. Wspomniała również o gdańskim centrum 

kontaktu.   

Opowiedziała o akcjach: kręć kilometry dla Gdańska,  konkurs  na 

najpiękniejszy balkon i przedogródek, gdańskie łąki miejskie. 

Poinformowała o konieczności aktywowania pakietów bezpłatnych 

przejazdów dla dzieci na nowy rok szkolny.  

Dodała prośbę o zasłanianiu ust i nosa.  

Wytłumaczyła, że nie jest obowiązkiem uczestnictwo prezydenta miasta     

w całej sesji, muszą uczestniczyć jego przedstawiciele. Powiedziała, że 

za godzinę jedzie pociągiem do Warszawy, gdzie wspólnie ze spółką Port 

Czystej Energii będzie podpisywana umowa na dalsze finansowanie, na 

budowę zakładu termicznego przetwarzania odpadów. A to jedna                             

z najważniejszych inwestycji tej kadencji. Podziękowała dwojgu radnych 

za wczorajsze odwiedziny w Zakładzie Utylizacyjnym. Prezydent Grzelak 

również był obecny.   

 

PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Przekazał informacje nt. sytuacji związanej z odorami w dzielnicach 

południowych z Zakładu Utylizacyjnego. Powiedział, że ostatnio w pasie 

dzielnic Jasień, Ujeścisko, Łostowice, Orunia Górna, Chełm, Zakoniczyn 

nasiliły się te uciążliwości. Te dzielnice leżą na tzw. róży wiatrów, tzn., że 

95% kierunków wiatrów z terenu Zakładu Utylizacyjnego ma kierunek 
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południowo – zachodni, stąd te dzielnice są najbardziej narażone. Jednym 

ze źródeł tych odorów jest Zakład Utylizacyjny, dodał, że Zakład to nie jest 

jedyne źródło zapachu w tym czasie. W dużej mierze zgłoszenia z dzielnic 

centralnych, typu Wrzeszcz, Oliwa, czy zachodnich jak Osowa, to jest 

efekt nawożenia w tym czasie pól: Barniewice, Rębiechowo, Bysewo, 

Matarnia. To jest również istotne źródło, jeśli chodzi o odory w tym czasie, 

na to nakładają się warunki pogodowe: wysoka temperatura w ciągu dnia,  

spadająca temperatura w nocy. Powiedział, że w tej chwili głównym 

źródłem zapachów są śmieci bio i zielone. Dodał, że w tym roku ZUT 

zanotował 30% wzrost odpadów biodegradowalnych i zielonych                                  

w porównaniu do ubiegłego roku. Żeby instalacje przerobiły ten wzrost, 

część tej frakcji musi być, do czasu przetworzenia przez instalację, 

deponowana na placach. Oznacza to zwiększoną liczbę operacji na 

placach, co może się wiązać z emisjami substancji zapachowych. 

Powiedział, że wyraźnie widać piki wzrostowe. Powiedział, jakie są 

czynniki wzrostu bio i frakcji zielonych. Jest to rozregulowanie rynku 

odpadów spowodowane szybkimi i nieprzemyślanymi zmianami 

ustawowymi. Skrócenie czasu magazynowania z trzech lat do jednego 

roku.  Z tego powodu wszystkie instalacje w Polsce przeżywają oblężenie.  

Po drugie jest nakaz szybkiej, bez okresu przejściowego, segregacji 

odpadów, cel dobry, ale wykonanie słabsze. Do tego doszedł również 

lockdown, czyli wymuszona izolacja, większa konsumpcja w domu 

odpadów bio. Nasuwa się pytanie, czy instalacje w zakładzie są 

instalacjami za małymi? 40 tys. ton w nowej, hermetycznej kompostowni 

oddanej w tym roku. Po drugie, 80 tys. ton w starej kompostowni 

tunelowej, która nadal funkcjonuje. Czyli w sumie 120 tys. ton jeśli chodzi 

o możliwość przetworzenia frakcji bio i zielonej. Czyli w skali roku jest to 

wystarczająca suma aby instalacje przetworzyły. Są czasem po prostu 

sytuacje związane z pikami, one się czasem pojawiają. W przypadku tych 

pików operatorzy zewnętrzni odbierali ten dodatkowy odpad. Niestety,                     

z powodu rozregulowania rynku, pierwszy przetarg nie wyszedł, dzisiaj 

jest rozstrzygany drugi. Tych oferentów na te przetargi często nie ma po 

prostu.  Dodał, że w tej chwili wiceminister Jacek Ozdoba pracuje nad tym, 

żeby naprawić sytuację wprowadzoną przez ministra Mazurka. 

Podziękował ministrowi za podjęcie tego tematu. Powiedział, jaki jest teraz 

plan działania. Jest prowadzony wzmożony oprysk środkiem 

neutralizującym substancje zapachowe odpadów pozostających na 

placach. A ta liczba odpadów na placach spada. Codziennie jest raport                 

o działaniach podejmowanych przez spółkę. Wspomniał o inwestycji 

związanej ze spalarnią odpadów, dzisiaj zamyka się pełne finansowanie 

tej inwestycji. Dodał, że jest pełen plan, jeżeli chodzi o realizację inwestycji 
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w ZUT, kluczem jest, by otoczenie prawne się nie zmieniało, ale kluczem 

jest też to, byśmy produkowali mniej śmieci niż do tej pory.  

 

 

PUNKT  3 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR przewodniczący klubu KO 

Powiedział, że na dzisiejszej sesji jednym z tematów będzie przyjęcie 

strategii elektromobilności w Gdańsku do 2035 roku, to niezwykle ważny 

temat.  Odniósł się do problemu hulajnóg na minuty, porozrzucanych                        

w różnych miejscach w Gdańsku. Różne miasta przyjęły różną strategię 

działania, radni KO wskazali na szereg możliwości z tym związanych. 

Wskutek spotkań urzędników pani prezydent, operatorami hulajnóg, udało 

się osiągnąć konsensus, polegający na tym, że miasto Gdańsk wytyczy, 

wymaluje, w zasadzie już to się dzieje, miejsca do legalnego, 

prawidłowego postoju hulajnóg i innych urządzeń transportu osobistego. 

Zachęcał aby z tych miejsc korzystać. Zaapelował o odpowiedzialne 

korzystanie z tych urządzeń i o to aby mieszkańcy korzystali z tych 

wymalowywanych miejsc.  Dodał, że mieszkańcy sygnalizowali też 

problem prędkości, zwłaszcza w obszarze głównego miasta. Tu może 

pomóc oprogramowanie uniemożliwiające szybszą jazdę w tym rejonie. 

Odniósł się jeszcze do wysokości stawek i zwolnień z podatku od 

nieruchomości na terenie miasta Gdańska. Te stawki są korygowane do 

poziomu stawek ustawowych.   

 

Radny KAZMIERZ KORALEWSKI przewodniczący klubu PiS 

Powiedział, że zauważył w poprzednich wystąpieniach, że często jest wina 

ustawy a nie władz miasta Gdańska. Nie można się z tym zgodzić. 

Wspomniał o sprawozdaniu prezydent Dulkiewicz z pierwszego półrocza 

jest 220 mln nadwyżki operacyjnej. Wydatki majątkowe są wykonane tylko 

w 27,5% a więc pierwsze półroczne, jeśli chodzi o wydatki, było niemrawe, 

więc jeśli dochody są trochę mniejsze, to jednak po stronie wydatków jest 

pewna regularność, że  one też się zmniejszają. To spowolnienie jest po 

obu stronach bilansu. Zauważył, że strategii elektromobilności, o której 

dzisiaj będzie mowa na sesji, ten dokument został sfinansowany z grantu 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, który miasto otrzymało. 

Odniósł się też do prezentacji prezydenta Grzelaka. Nasunęła mu się taka 
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myśl, że naprawia to, co popsuli jego poprzednicy projektując i wykonując 

modernizację zakładu 10 lat temu, gdzie po roku okazało się, że trzeba 

będzie wymienić sortownię i kompostownię, bo ona nie spełnia 

standardów potrzebnych miastu. Owocem są te inwestycje, 

przeprowadzane teraz i które będą prowadzone w przyszłości.  Trzeba 

wyrazić radość z pożyczki z NFŚ w wysokości 240 mln zł. Wspomniał                     

o wczorajszej wizycie w Zakładzie Utylizacyjnym. Dodał, że te uciążliwości 

na pewno jeszcze będą przez kilka lat a w miarę upływu, być może te 

uciążliwości będą malały. Ale one muszą się zmniejszyć.  

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA przewodnicząca klubu WdG 

Odczytała oświadczenie klubu Wszystko dla Gdańska, podpisane przez 

wszystkich radnych klubu: „W sobotę 19 września obchodziliśmy 

międzynarodowy dzień demokracji. Dziękujemy pani prezydent 

Aleksandrze Dulkiewicz za zorganizowanie wiecu w tym dniu i za piękny 

gest solidarności z Białorusią, która ciągle walczy o swoją wolność. Klub 

WdG solidaryzuje się z Białorusinami. W tym trudnym dla nich czasie 

wszyscy jesteśmy Białorusinami. Demokracja, o która polski naród walczył 

przez wiele lat w mrocznych czasach komunizmu, tak, jak wszystko                        

w  życiu, nie jest dana na zawsze. Trzeba o nią zabiegać każdego dnia, 

zwłaszcza w chwilach, gdy w Polsce coraz większe uznanie zyskują 

ekstremalne hasła. Jesteśmy głęboko poruszeni marszem narodowców 

ulicami Gdańska. Wiedząc, że w myśl obowiązującego prawa nie da się 

takiej demonstracji zablokować, możemy tylko przeciwko nim 

zaprotestować. Gdańsk jest dla wszystkich, dla osób, które się tutaj 

urodziły, ale również dla gdańszczan z wyboru, niezależnie od tego, czy 

do Gdańska przybyli z Maroko czy z Wrocławia. Gdańsk jest dla rodzin, 

ale też dla par homoseksualnych, dla katolików, ale też dla muzułmanów 

i ateistów. Takie miasto budował przez lata prezydent Paweł Adamowicz, 

a teraz pracę tę kontynuuje prezydent Aleksandra Dulkiewicz i jej ekipa. 

Wiedząc, że zaczynamy się dzielić i stawać po dwóch stronach barykad, 

my radni WdG pragniemy prosić gdańszczan by wyrażając swoje opinie                             

i poglądy unikali ekstremizmu. To dotyczy wszystkich stron, każdej 

organizacji, każdego człowieka. Niezależnie od tego, czy wspieramy 

rodzinne wartości, czy protestujemy przeciwko homofobii, nie możemy 

jednocześnie obrażać uczuć religijnych lub stylu życia naszego 

antagonisty. Nasza wolność kończy się tam, gdzie zaczyna się wolność 

drugiego człowieka. Cytując słowa wielkiego Polaka, Mariana Turskiego: 

faszyzm nie wziął się z znikąd. Prosimy was, pamiętajcie o tym każdego 

dnia. Zwracamy się o kulturę dialogu i nie stosowanie metod oko za oko, 

ząb za ząb. Drogie gdańszczanki i gdańszczanie, manifestujcie pokojowo, 
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sprzeciwiajcie się, ale używając prawdziwych a nie obrażających nikogo 

argumentów. W całym tym procesie ważna jest edukacja młodzieży, bo 

ich brak owocuje niesionymi na sztandarach hasłami takimi, jak zakaz 

pedałowania, Polska tylko dla Polaków, liberalizm rodzi faszyzm, czy za 

faszyzm w Gdańsku odpowiada prezydentka. Uczmy młodzież prawdy                           

i prawdy ewidentnej. Nasz apel dotyczy wszystkich stron. Tak, jak 

wcześniej wspomniałam, dotyczy każdej organizacji i dotyczy każdego 

człowieka. Różnimy się, to oczywiste, nie ma dwóch identycznych jabłek 

na drzewie, ale łączy nas więcej niż dzieli. Łączy nas Gdańsk, łączy nas 

Polska”.  
 

 

PUNKT  4 

UCHWAŁY 

 

1) w sprawie opłaty miejscowej (druk 733); 
 

IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt wraz z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KSiB, KPGiM opinie pozytywne.  

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Poprosił panią skarbnik o przypomnienie, jaką kwotę w budżecie miasta 

widać w ogóle z tytułu przychodu tej opłaty klimatycznej.   

 

IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska  

Odpowiedziała, że jest to kwota sięgająca około 2 mln zł rocznie.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  30  
                                                   przeciw                             -   1 
                                                   wstrzymało się                 -   2 
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                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/707/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie opłaty miejscowej 
 

z dnia 24 września 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

 

2) w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień od podatku od 
nieruchomości na terenie Miasta Gdańska (druk 734);  

 

IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt wraz z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KSiB, KPGiM opinie pozytywne.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Spytał, jaka jest  zagwarantowana kwota w budżecie miasta z tytułu  

podatku od nieruchomości i kwota wzrostu.  

 

IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska  

Odpowiedziała, że jeśli chodzi o plan dochodów z tytułu podatku od 

nieruchomości podatek od nieruchomości jest planowany na poziomie 476 

mln zł i skutki podwyższenia podatku w przyszłym roku i zwiększenia bazy 

podatkowej szacowane jest na poziomie około 20 mln zł, z czego 10 mln 

będzie wynikało z podwyżki stawek.  

 

Radna JOANNA CABAJ  

Powiedziała, że dziś głosowana jest kolejna uchwała podwyższająca 

opłaty dla mieszkańców Gdańska. przypomniała, że na początku tego 

roku była 100% podwyżka opłaty za wywóz śmieci. Spowodowała ona w 

wielu spółdzielniach mieszkaniowych kolejne podwyżki, np. czynszów                   



14 
 

i innych opłat. Dziś głosowane są kolejne podwyżki dla mieszkańców 

dotyczące podatku od nieruchomości. Gdańsk staje się jednym                                   

z  najdroższych miast w Polsce, jeśli chodzi o utrzymanie, o opłaty. 

Powiedziała, że trzeba wziąć pod uwagę, że przed chwilą wielu 

przedsiębiorców było zwalnianych z różnego typu opłat, dzisiaj 

podwyższane są one do maksimum (podatek od nieruchomości) i będą 

obowiązywały przez kolejne lata. Poprosiła radnych o rozwagę przy tym 

głosowaniu. To jest ogromne obciążenie dla mieszkańców miasta.   

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Powiedział, że miasto Gdańsk w tym momencie podwyższając stawki 

podatku od nieruchomości także drenuje kieszenie mieszkańców miasta 

Gdańska. Dodał, że znajdujemy się w okresie pandemicznym, w którym 

niedawno przedsiębiorcy byli zwalniani z jakichś stawek opłat, żeby 

odciążyć ich, tymczasem teraz trochę dokopuje im się w postaci podwyżek 

tych stawek.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

                                                   za                                      -  21  
                                                   przeciw                             - 12 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/708/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku 
od nieruchomości na terenie Miasta Gdańska  

 
z dnia 24 września 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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3) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Osowa rejon ulic Jednorożca i Delfina w mieście 
Gdańsku (druk 729);  

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały druk 729 zgodnie z uzasadnieniem.  

Poinformowała, że do projektu planu  nie wpłynęły żadne uwagi.                         

Radni Miasta Gdańska mieli możliwość zapoznania się z całym projektem 

uchwały przekazanym im drogą elektroniczną. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Opinia KZP pozytywna.  

 

Radny JAN PERUCKI  

Podziękował pani dyrektor i całemu zespołowi za pracę przy tym 

miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. Dodał, że w 

dzielnicy Osowa tej infrastruktury typowo społecznej, poświęconej 

kulturze po prostu brakuje. Ten plan umożliwi realizację tego typu 

infrastruktury, a co za tym idzie, znaczne powiększenie oferty kulturalnej 

na terenie dzielnicy Osowa, a jest to peryferyjna dzielnica, komunikacyjnie 

mieszkańcom często trudno dotrzeć do usług społeczno-kulturalnych                    

w innych rejonach miasta. Dlatego zachęcił do głosowania za przyjęciem 

tego planu.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Na tym zakończono omawianie 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Osowa rejon ulic Jednorożca i Delfina 
w mieście w mieście Gdańsku. Przystąpiono do głosowania.      
 
                                                   za                                      -  32  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/709/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
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w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Osowa rejon ulic Jednorożca i Delfina                         

w mieście Gdańsku 
 

z dnia 24 września 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

 
4) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Oliwa Górna - Kuźnia Wodna w mieście Gdańsku 
(druk 730);  

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały druk 730 zgodnie z uzasadnieniem.  

Poinformowała, że do projektu planu  nie wpłynęły żadne uwagi.                         

Radni Miasta Gdańska mieli możliwość zapoznania się z całym projektem 

uchwały przekazanym im drogą elektroniczną. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Opinia KZP pozytywna.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Na tym zakończono omawianie projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Górna - Kuźnia Wodna w mieście Gdańsku. 
Przystąpiono do głosowania.  
 

 

 

                                                   za                                      -  32  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/710/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
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w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Górna - Kuźnia Wodna w mieście 

Gdańsku 
z dnia 24 września 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

5) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Suchanino - rejon zbiornika wodnego Cyganka                       
w mieście Gdańsku (druk 735); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały druk 735 zgodnie z uzasadnieniem.  

Poinformowała, że do projektu planu  nie wpłynęły żadne uwagi.                         

Radni Miasta Gdańska mieli możliwość zapoznania się z całym projektem 

uchwały przekazanym im drogą elektroniczną. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Opinia KZP pozytywna.  

 

Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA  

Powiedziała, że to właściwie jeden z niewielu planów, co do których radni 

nie mieli właściwie żadnych uwag. Co więcej, miała głosy mieszkańców 

związanych z tym terenem, który oznaczony jest na planie 02 tłumaczące, 

dlaczego obecna sytuacja prawna nie po prostu uniemożliwia im 

modernizację tego układu, duża wartością dodaną jest zabezpieczenie 

tego skrótu pomiędzy przystankiem Cygańska Góra a szkołą. On jest taki 

może nie do końca wyeksponowany, ale naprawdę wielu mieszkańców                  

z okolicy z niego korzysta. Jest to plan, który z jednej strony pozwala 

zachować taki kameralny charakter tej historycznie najważniejszej części 

Suchanina, z drugiej strony zapewnia realizację postulatu dostępności do 

zieleni publicznej i miasta krótkich odległości. Zachęciła radnych do 

poparcia planu.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Na tym zakończono omawianie 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Suchanino - rejon zbiornika wodnego 

Cyganka  w mieście Gdańsku. Przystąpiono do głosowania. 
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                                                   za                                      -  34  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/711/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Suchanino - rejon zbiornika wodnego Cyganka                       

w mieście Gdańsku 
 

z dnia 24 września 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

 

6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Ołowianka - część południowa w mieście Gdańsku 
(druk 736);  

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały druk 736 zgodnie z uzasadnieniem.  

Poinformowała, że do projektu planu  nie wpłynęły żadne uwagi.                         

Radni Miasta Gdańska mieli możliwość zapoznania się z całym projektem 

uchwały przekazanym im drogą elektroniczną. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Opinia KZP pozytywna.  

 

Radny MATEUSZ SKARBEK Wiceprzewodniczący RMG 

Powiedział, że wczoraj podczas KZP byli przedstawiciele 

wnioskodawców, czyli muzeum. Dodał, że zapytał ich, w jaki sposób 

muzeum planuje zainwestować, czy posiada jakieś dodatkowe 

wizualizacje, oprócz tych wstępnych. Muzeum odpowiedziało, że w chwili 

obecnej nie dysponuje, czeka po prostu na uchwalenie tego planu. Spytał, 

czy zostało już wybrane biuro projektowe, okazuje się, że muzeum jeszcze 
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nie wybrało żadnego, planuje zorganizować konkurs i padła ważna 

deklaracja, ponieważ muzeum bardzo chętnie widziałoby przedstawicieli 

miasta, prezydenta, radnych do prac w komisji konkursowej, która 

wyłoniłaby takie biuro architektoniczne. Dodał, że spytał też o przyszłość 

Sołdka, który zasłania te przyszłe zabudowania. Jego przyszłość jeszcze 

nie została przesądzona, w najbliższym czasie zniknie, ale nie 

permanentnie, na czas remontu i decyzja, czy wróci, będzie przedmiotem 

dyskusji.   

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA  

Wspomniała, że kontaktowała się z przewodniczącym zarządu dzielnicy 

Śródmieście panem Maximilianem Kieturakisem, wyjaśniła, że brak uwag 

wynika z tego, że rada dzielnicy po prostu tych uwag nie miała.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Zapytał o most kamieniarski i obciążenia na nim ruchem, spytał, czy ze 

strony miasta były analizy co do tego, czy można tam jakoś inaczej 

zorganizować ruch, tak aby obciążenie ruchem samochodowym, pieszym, 

rowerowym nie było tak duże.  

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Odpowiedziała, że jest to wyspa, a więc są dwa możliwe połączenia 

komunikacyjne, jednym mostem w części południowej, mostem 

kamieniarskim i w części północnej. Obsługa komunikacyjna jest możliwa 

tylko poprzez te dwa mosty. Co do obsługi komunikacyjnej samej 

organizacji ruchu, tę decyzje w tym zakresie podejmuje Gdański Zarząd 

Dróg i Zieleni. Czy ulica będzie jedno czy dwukierunkowa, to już jest poza 

kompetencjami planu miejscowego.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było.  Na tym zakończono omawianie 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Ołowianka - część południowa                            
w mieście Gdańsku. Przystąpiono do głosowania.  
 

                                                   za                                      -  34  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XXVIII/712/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Ołowianka - część południowa w mieście 

Gdańsku 
 

z dnia 24 września 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 

 
7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Św. Wojciech - część 
zachodnia w mieście Gdańsku (druk 727); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Opinia KZP pozytywna.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Powiedział, że wczoraj na KZP ten pkt zajął najwięcej czasu. Dyskusja 

była merytoryczna, ale też emocjonalna, były głosy dzielnicowych z Oruni 

św. Wojciech – Lipce, pani Agnieszki Bartków i pani Anny Jankowskiej.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Wspomniał o piśmie rady dzielnicy Orunia św. Wojciech – Lipce z dnia 24 

sierpnia br. do pani dyrektor Edyty Damszel – Turek. Odczytał jego 

fragment: „jednocześnie wnioskujemy o poszerzenie granic terenu 

przeznaczonego do objęcia planem o tereny przeznaczone w studium pod 

zabudowę mieszkaniową, rejon ulic: Krokusowa, Głogowa, Figowa, 

Gronowa, Jagodowa, Zawilcowa i Stroma. Są to tereny już częściowo 

zainwestowane, chociażby poprzez budowę przepompowni wodnej, 

infrastrukturę wodną, gazową, częściowo kanalizacyjną. Ponadto teren 

ten we wcześniejszych latach objęty był miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego wygaszonym w roku 2004”. Następnie 

zacytował fragment listu pana Bartosza Łabudy przewodniczącego 



21 
 

zarządu dzielnicy Orunia św. Wojciech – Lipce: „na spotkaniu, w którym 

uczestniczyli min. zastępca prezydenta miasta Gdańska pan Piotr Grzelak 

oraz pan Alan Aleksandrowicz, temat ten ponownie był podejmowany                        

i rozważane były możliwości objęcia niniejszych terenów planem 

zagospodarowania przestrzennego, np. poprzez nałożenie na właścicieli 

gruntów budowlanych na Wzgórzu św. Wojciecha renty planistycznej”.  

Temat głosów mieszkańców był też poruszany wczoraj na komisji,  głos 

zabrały panie radne Anna Jankowska i Agnieszka Bartków. Powiedział, że 

uważa, że samo stworzenie planu to będzie krok w dobrym kierunku, ale 

ten plan winien być znacznie szerszy, winien obejmować, zwłaszcza te 

działki, o których mówią od lat mieszkańcy, o których pisała rada dzielnicy 

Orunia św. Wojciech – Lipce czy mówili radni. Spytał panią prezydent i jej 

zastępców, skoro tak brany jest głos mieszkańców, jak zostało to zrobione 

na Zaspie, spytał językiem republiki deweloperów, ile walizek                                      

z pieniędzmi, jakie przywożono z niektórych rodzin z Niemiec do Gdańska, 

należy dostarczyć do BRG albo do radnych do takiego albo innego obozu, 

żeby uwzględnić słuszne interesy mieszkańców.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Poprosiła, żeby radny uważał na to, co mówi, zastanowił się czasem i nie 

używał insynuacji, które nie powinny tutaj padać, bo nie o tym jest 

dyskusja.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Odpowiedział, że bierze pełną odpowiedzialność za to, co powiedział.   

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Ten wniosek o poszerzenie granic zostanie rozpatrzony przez Prezydenta 

Miasta Gdańska w drugim półroczu. Przypomniała, że dyskusja jest nie                   

o uchwaleniu planu, tylko o przystąpieniu do uchwalenia planu, czyli 

obawy, które zgłasza rada dzielnicy dotyczące zakresu  planowanej funkcji 

produkcyjno-usługowej oraz funkcji związanej ze sportami motorowymi, te 

wszystkie wnioski zostaną przez BRG uwzględnione i rozpatrzone przy 

pracach nad tym planem. W tym momencie nie jest przesądzane, co się 

w tym miejscu dokładnie znajdzie i jakie będą dokładnie zapisy, bo 

zarówno radni , jak i BRG będą pracować nad tym planem w dyskusji.  

 

PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Odniósł się do wypowiedzi radnego Skiby, który po raz kolejny, według 

niego, obraża pracowników, czy to w urzędzie miasta czy to                                        

w jednostkach, dodał, że są to skandaliczne słowa. Nie może być zgody 
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na takie słowa na tej sali czy online. Pan radny próbuje spowodować, że 

zostanie pozwany, żeby mieć swój urobek polityczny. Dodał, że będzie to 

ignorowane, takie absurdalne zarzuty, nie będzie miasto wchodzić                          

z radnym w takie dyskusje. Odniósł się, że przed chwila został uchwalony 

plan Osowa rejon ulic Jednorożca i Delfina, plan na wniosek rady dzielnicy 

i mieszkańców Osowej. Dodał, że ten plan jest ważny z punktu widzenia 

strategicznego, gospodarczego, dla gospodarki miasta Gdańska. 

Poszerzenie granic planu, o czym mówi radny Skiba spowoduje, że on 

nigdy nie zostanie uchwalony. Tak duży plan zagospodarowania 

przestrzennego nie ma szansy na uchwalenie.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Odpowiedział prezydentowi Grzelakowi, że to nie on ma problem                                 

w Gdańsku z tzw. złym słowem, a za swoje słowa może brać 

odpowiedzialność, ponieważ wie o czym mówi i na gruncie tej sprawy i na 

gruncie gdańskich nieprawidłowości vel nieruchomości.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Przypomniała radnemu Skibie, że jest funkcjonariuszem publicznym i że 

jeżeli ma wiedzę o jakichkolwiek nieprawidłowościach, należy je zgłosić 

do odpowiednich organów.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  

Powiedział, że w jego przekonaniu doszło do oczywistej krzywdy i szkody 

tych osób, które mają grunty wykupione na obszarze sąsiednim do tego 

planu, a na kanwie tego radni PiS urządzają sobie hucpę polityczną. 

Radny Skiba próbuje sprowokować prezydenta Grzelaka. PiS cynicznie 

wykorzystuje mieszkańców, którzy oczekują planu w miejscu, w którym 

mają grunty,  do swoich celów politycznych. Przypomniał historię tego 

miejsca, są ludzie, którzy kupili działki, gdzie wcześniejsza ustawa 

przewidywała tam zagospodarowanie tam tego terenu, przepisami rangi 

ustawowej, czyli to nie miasto Gdańsk unicestwiło dawny plan, tylko 

ustawodawca, w której tamtejszy plan został unicestwiony, dzisiaj jest to 

miejsce, gdzie ludzie z dobrą wolą kupili działki, żeby wybudować domy                  

i to jest bardzo słuszna i potrzebna inicjatywa. Jest miejscowy plan 

przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu sąsiedniego i tak 

bardzo dużego i poszerzenie granic przy tym planie o ten rejon ulic przy 

Krokusowej, Głogowej, Figowej, Gronowej, Jagodowej, Zawilcowej                           

i Stromej jego zdaniem mógłby doprowadzić do tego, że procedura 

planistyczna bardzo by się przeciągnęła. Ten plan, o który zabiegają 

właściciele działek w dzielnicy Orunia św. Wojciech – Lipce, jest planem 
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potrzebnym i taki plan powinien zostać sporządzony, natomiast trzeba 

znaleźć takie rozwiązanie prawne, które spowoduje, że sami właściciele 

działek będą odpowiedzialni za przygotowanie odpowiednich dróg, 

ponieważ tam pojawia się problem nienormatywnych dróg, uliczek wręcz, 

a w obecnym stanie prawnym, żeby zbudować budynek, trzeba mieć 

dostęp do drogi publicznej. Na tym obszarze pokawałkowanym, będącym 

własnością wielu osób fizycznych nie powinno być tak, że kosztami 

wygenerowanymi przez ustawodawcę wiele lat temu, który unicestwił te 

dawne plany i te przepisy rangi ustawowej się zmieniły, nie powinno być 

obciążane bezpośrednio miasto. Jest przekonany, że mieszkańcy 

chcieliby rozwiązać ten problem, oczywiście jest to trudniejsze, gdy ta 

struktura właścicielska jest rozczłonkowana, ale to już będzie kwestia 

samych przyszłych mieszkańców, żeby się porozumieli co do tych dróg. 

W jego przekonaniu miasto powinno tam uchwalić plan 

zagospodarowania przestrzennego, który umożliwi taką zabudowę. Jako 

radny taki plan poprze. Dodał, że popiera wniosek rady dzielnicy.  

 

Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA  

Przypomniała, że rzeczywiście na wczorajszej KZP ze strony radnej 

dzielnicowej padła deklaracja, że mieszkańcy chcą te kwestie 

nieruchomości uporządkować, min. tych nienormatywnych działek. 

Powiedziała, że ma nadzieję, że niebawem radni miasto będą głosowali 

uchwałę o przystąpieniu dla sporządzenia planu zagospodarowania 

przestrzennego dla tego rejonu. Dodała, że poszerzenie planu nie będzie 

rozwiązaniem problemów mieszkańców. Bardzo się cieszy,                                

że w założeniach został uwzględniony las szkółkowy, postulat ten został 

zgłoszony kilka lat temu przez prof. Katarzynę Rozmarynowską, było to                      

w kontekście ratowania wielkiej Alei Lipowej. Poprosiła BRG by skorzystać 

z wiedzy pani prof. i nawiązać z nią współpracę w celu opracowywania 

tego planu.  

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA  

Wskazała, że jest to dopiero przystąpienie do sporządzenia planu, to 

początek długiej drogi, obecnie uchwalanie planów w Gdańsku trwa 

bardzo długo, także z uwagi na partycypację społeczną i większą wiedzę 

mieszkańców w zakresie czego oczekują od danego planu czy terenu. 

Przypomniała o celach tego planu: gospodarcze, związane z terenami 

zielonymi. Obszar planu, nad którym była wczoraj dyskusja na komisji 

dotyczy zupełnie innych problemów i funkcji. Zwróciła uwagę na aspekt 

infrastruktury podziemnej i naziemnej, czyli mowa o kanalizacji 

deszczowej, sanitarnej, sieci ciepłowniczej, gazowej, 
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elektroenergetycznej, telekomunikacyjnej. Mieszkańcom zależy, by 

poprawić swoje warunki bytowe, żeby mogli inwestować, godnie żyć na 

tym terenie. Bez tej infrastruktury dodatkowej, komunikacyjnej, tego nie da 

się zrealizować. Dlatego patrząc na ten teren, który jest w druku a także 

na ten, o którym była mowa dodatkowo, na wniosek rady dzielnicy, trzeba 

spojrzeć pod kątem tego, że to są różne funkcje, różne problemy, inne 

postulaty i łączenie tych dwóch przestrzeni publicznych, będzie ze szkodą 

dla osób, które zamieszkują i chcą podejmować działania inwestycyjne na 

swoich działkach. Dlatego uważa, że te dwa tereny należy traktować 

osobno, niezależnie.     

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Podsumował, że idealnie pasowałby tu cytat z piosenki Kuby 

Sienkiewicza: „wszyscy zgadzamy się ze sobą a będzie nadal tak, jak 

jest”. Dodał, że możliwe, że przez kolejne 17 lat mieszkańcy nie doczekają 

się planu miejscowego.  Wspomniał, że to nie jest tak, że jest tam po 

prostu goła ziemia i miasto Gdańsk musi po prostu stworzyć wszystko.   

mieszkańcy deklarują chęć współuczestniczenia w całej dokumentacji 

potrzebnej do stworzenia planu miejscowego itp. powiedział, że oczekuje 

od władz miasta, żeby nie przesuwały po raz kolejny tego tematu na czas 

bliżej nieokreślony.  

 

Radny ANDRZEJ STELMASIEWICZ  

Powiedział, że będzie głosował za przystąpieniem do tego planu.  

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA  

Przypomniała, ze na wczorajszej komisji dyrektor Damszel – Turek 

przytoczyła cały szereg argumentów przemawiających za nieobjęciem tej 

części wschodniej tym projektem planu zagospodarowania 

przestrzennego.  Zaapelowała aby skupić się na tym, jak apelować do 

rządu o finanse, które umożliwią zapewnienie temu terenowi dostępności 

komunikacyjnej.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Powiedział, że sprawa granic przy przystępowaniu do sporządzania tego 

planu jest kwestią fundamentalną, ponieważ każe postawić pytanie 

dlaczego tyle lat mieszkańcy muszą czekać. Spytał dyrektor Damszel – 

Turek, jakie problemy stoją od lat by stworzyć plan lub objąć granicami,                  

o których dzisiaj jest dyskusja, tak istotne dla mieszkańców. Przytoczył 

ponownie słowa argumentów z rady dzielnicy Orunia św. Wojciech – 

Lipce, zacytował: „potraktowanie terenów wzgórza św. Wojciecha w 
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sposób kompleksowy byłoby z dużą korzyścią dla dzielnicy Orunia św. 

Wojciech – Lipce, stwarzając nie tylko możliwość wprowadzenia nowych 

terenów inwestycyjnych, ale i przyczyniłoby się do wzrostu liczebności 

dzielnicy. Jako rada dzielnicy, słuchając głosów mieszkańców                                    

i odpowiadając na ich potrzeby, bardzo liczymy na uwzględnienie 

poniższych postulatów podczas przystąpienia do prac nad tworzeniem 

planu zagospodarowania przestrzennego dla tej części dzielnicy Orunia 

św. Wojciech – Lipce”. Dodał, że warto sobie wziąć do serca lokalnej 

społeczności przy głosowaniu.     

 

Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI  

Powiedział, że rada dzielnicy ma prawo wyrażać swoją opinię, ta opinia 

jest często brana pod uwagę, ale z drugiej strony nie można też zawsze 

wprowadzać w życie tego, co rada zaproponuje.   

Radna BEATA DUNAJEWSKA   

Spytała, co radni PiS zrobili przez 17 lat żeby tą sprawę rozwiązać. 

Dodała, że chciałby zorganizować spotkanie z mieszkańcami i bardzo 

prosi prezydenta Grzelaka, czy to będzie możliwe. Zaprosiła na to 

spotkanie pana Majewskiego i Skibę. Szczegóły agendy tego spotkania 

ustali z panią Bartków. Poprosiła prezydenta Grzelaka czy takie spotkanie 

będzie możliwe.  

 

PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Potwierdził, że takie spotkanie powinno się odbyć, przyjął zaproszenie na 

takie spotkanie.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Zadeklarował wsparcie dla tej inicjatywy i uczestnictwo w spotkaniach.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Również zadeklarował chęć udziału w takim spotkaniu.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

                                                   za                                      -  22  
                                                   przeciw                             -  11 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XXVIII/713/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Św. Wojciech – część 

zachodnia w mieście Gdańsku  
 

z dnia 24 września 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Osowa rejon ulic Zeusa                               
i Afrodyty w mieście Gdańsku (druk 728);  

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KZP opinia pozytywna.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała pod głosowanie:  

 

                                                   za                                      -  34  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/714/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
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w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Osowa rejon ulic Zeusa                               

i Afrodyty w mieście Gdańsku 
 

z dnia 24 września 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 

 

9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna w rejonie ul. 
Kościerskiej i Bytowskiej w mieście Gdańsku (druk 737);  

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KZP opinia pozytywna.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała uchwałę pod 

głosowanie:  

 

                                                   za                                      -  34  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/715/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna w rejonie ul. 

Kościerskiej i Bytowskiej w mieście Gdańsku 
 

z dnia 24 września 2020 r. 
 



28 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

 

10) w sprawie przyjęcia "Strategii rozwoju elektromobilności                                
w Gdańsku do roku 2035" (druk 707 + autopoprawka); 

 

ŁUKASZ KŁOS Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KPGiM, KSiB, KZR opinie pozytywne.  

 

Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA  

Przekazała podziękowania od pani przewodniczącej Mazurowskiej                         

z dzielnicy Aniołki, bo był to dokument opracowany w sposób 

partycypacyjny. Pani przewodnicząca dziękuje za uwzględnienie uwag                           

i deklaruje przyglądanie się i udział w realizacji strategii. Wspomniała                      

o zastosowaniu wodoru w elektromobilności. Spytała o kwestię 

rozważenia strefy czystego transportu, czy nie jest bardziej racjonalne 

pozostanie w tym, co jest obecnie, czyli strefy ograniczonego dostępu.  

 

ŁUKASZ KŁOS Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Odpowiedział, że mówiąc o strefach zastanawiano się o zero lub 

niskoemisyjnych.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było.  Przewodnicząca poddała uchwałę pod 

głosowanie:  

 

                                                   za                                      -  34  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/716/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
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w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna w rejonie ul. 

Kościerskiej i Bytowskiej w mieście Gdańsku 
 

z dnia 24 września 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 

 

11) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego 
parkowania i śródmiejskiej strefy płatnego parkowania na drogach 
publicznych na terenie Miasta Gdańska oraz ustalenia stawek                       
i sposobu poboru opłat za postój pojazdów samochodowych w tych 
strefach (druk 738); 

 

MIECZYSŁAW KOTŁOWSKI Dyrektor Gdańskiego Zarządu Dróg                           

i Zieleni  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KPGiM, KSiB, KSiŁP opinia pozytywna.  

 

Głosów w dyskusji nie było.  Przewodnicząca poddała uchwałę pod 

głosowanie:  

 

                                                   za                                      -  31  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/717/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego 
parkowania i śródmiejskiej strefy płatnego parkowania na 

drogach publicznych na terenie Miasta Gdańska oraz ustalenia 
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stawek i sposobu poboru opłat za postój pojazdów 
samochodowych w tych strefach 

 
z dnia 24 września 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 

 

12) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Gminie Miejskiej 
Tczew pomocy finansowej w formie dotacji celowej w kwocie 675 
225,84 zł (druk 732);  

 

MARCIN DAWIDOWSKI Dyrektor Wydziału Programów 

Inwestycyjnych  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KSiB, KPGiM opinie pozytywne.  

 

Głosów w dyskusji nie było.  Przewodnicząca poddała uchwałę pod 

głosowanie:  

 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/718/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Gminie Miejskiej 
Tczew pomocy finansowej w formie dotacji celowej w kwocie 

675 225,84 zł 
 

z dnia 24 września 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
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13) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr X/137/11 
Rady Miasta Gdańska z dnia 28 kwietnia 2011 r. w sprawie 
ustalenia statutu Gdańskiego Zespołu Żłobków - jednostki 
budżetowej Miasta Gdańska i żłobków samorządowych 
wchodzących w skład Zespołu (druk 723); 

 

PIOTR KOWALCZUK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KRiPS opinie pozytywne.  

 

 

Głosów w dyskusji nie było.  Przewodnicząca poddała uchwałę pod 

głosowanie:  

 

                                                   za                                      -  32  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/719/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr X/137/11 
Rady Miasta Gdańska z dnia 28 kwietnia 2011 r. w sprawie 
ustalenia statutu Gdańskiego Zespołu Żłobków - jednostki 

budżetowej Miasta Gdańska i żłobków samorządowych 
wchodzących w skład Zespołu 

 
z dnia 24 września 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
  

14) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały                                    
Nr XLIV/1223/17 Rady Miasta Gdańska z dnia 26 października 
2017 r. w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Żłobek Nr 10 
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"Dzwoneczek"  z siedzibą w Gdańsku przy ul. Królewskie Wzgórze 
2 i nadania jej statutu (druk 724); 

 

PIOTR KOWALCZUK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KRiPS opinia pozytywna.  

 

Głosów w dyskusji nie było.  Przewodnicząca poddała uchwałę pod 

głosowanie:  

 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/720/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr 
XLIV/1223/17 Rady Miasta Gdańska z dnia 26 października 

2017 r. w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Żłobek Nr 
10 "Dzwoneczek"  z siedzibą w Gdańsku przy ul. Królewskie 

Wzgórze 2 i nadania jej statutu 
 

z dnia 24 września 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 

 

15) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały                                     
Nr XLIV/1224/17 Rady Miasta Gdańska z dnia 26 października 
2017 r. w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Żłobek Nr 11 
„Bursztynek” z siedzibą w Gdańsku przy ul. Wilanowskiej 16                            
i nadania jej statutu (druk 725); 
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PIOTR KOWALCZUK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KRiPS opinia pozytywna.  

 

Głosów w dyskusji nie było.  Przewodnicząca poddała uchwałę pod 

głosowanie:  

 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/721/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr 
XLIV/1224/17 Rady Miasta Gdańska z dnia 26 października 

2017 r. w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Żłobek Nr 
11 „Bursztynek” z siedzibą w Gdańsku przy ul. Wilanowskiej 16                            

i nadania jej statutu 
 

z dnia 24 września 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 

 

16) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały                                       
Nr XLIV/1225/17 Rady Miasta Gdańska z dnia 26 października 
2017 r. w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Żłobek Nr 12 
„Żagielek” z siedzibą w Gdańsku przy ul. Olsztyńskiej 12 i nadania 
jej statutu (druk 726);  

 

PIOTR KOWALCZUK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KRiPS opinia pozytywna.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała uchwałę pod 

głosowanie:  

 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/722/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały                                       
Nr XLIV/1225/17 Rady Miasta Gdańska z dnia 26 października 

2017 r.   w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Żłobek                   
Nr 12 „Żagielek” z siedzibą w Gdańsku przy ul. Olsztyńskiej 12          

i nadania jej statutu 
 

z dnia 24 września 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
 

17) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych 
wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 
kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez 
Gminę Miasta Gdańska publicznych przedszkolach (druk 731);  

 

PIOTR KOWALCZUK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KE, KSiB opinie pozytywne.  
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Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała uchwałę pod 

głosowanie:  

 

                                                   za                                      -  32  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/723/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych 

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 
kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez 

Gminę Miasta Gdańska publicznych przedszkolach 
 

z dnia 24 września 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 

 

18) w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Prezydenta Miasta 
Gdańska (druk 739); 

 

Radny ANDRZEJ SKIBA przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków                     

i Petycji   

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała uchwałę pod 

głosowanie:  

 

                                                   za                                      -  32  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    1 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
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                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/724/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Prezydenta Miasta 
Gdańska 

 
z dnia 24 września 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
 

 

19) w sprawie rozpatrzenia petycji …………………….. dotyczącej 
zmiany prawa miejscowego oraz wprowadzenia szczególnych 
rozwiązań dla przedsiębiorców (druk 740);  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków                     

i Petycji   

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała uchwałę pod 

głosowanie:  

 

                                                   za                                      -  32  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    1 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/725/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie rozpatrzenia petycji ……………… dotyczącej zmiany 
prawa miejscowego oraz wprowadzenia szczególnych 

rozwiązań dla przedsiębiorców 
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z dnia 24 września 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 

20) w sprawie rozpatrzenia skargi na działania dyrektor Szkoły 
Podstawowej Specjalnej nr 28  w Gdańsku (druk 741); 

 

 

Radny ANDRZEJ SKIBA przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków                     

i Petycji   

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała uchwałę pod 

głosowanie:  

 

                                                   za                                      -  27  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    5 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXVIII/726/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działania dyrektor Szkoły 
Podstawowej Specjalnej nr 28  w Gdańsku 

 
z dnia 24 września 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 

 

PUNKT  5 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA 

 
 

Radny ANDRZEJ SKIBA  



38 
 

Spytał o powody wyeliminowania punktu interpelacje i zapytania                                     

z porządku obrad a z drugiej strony o możliwość  rozważenia przywrócenia 

tego punktu na kolejnych posiedzeniach. Motywował to chęcią lepszych 

bezpośrednich kontaktów z władzami Gdańska w sprawach, które są dla 

mieszkańców istotne.  Wygłosił też oświadczenie w nawiązaniu do 

konferencji prasowej, którą przygotowano w zeszłym tygodniu z posłem 

Kacprem Płażyńskim i radnym Przemysławem Majewskim na odpowiedź, 

którą Gdańskie Nieruchomości udzieliły Polskiej Agencji Prasowej, 

zaapelował do mieszkańców Gdańska, zwłaszcza tych z mieszkań                          

z zasobu komunalnego i socjalnego, których mieszkania były 

remontowane, o zgłaszanie drogą elektroniczną lub osobiście                                    

w poniedziałki w Radzie Miasta Gdańska o godz. 17:00 ewentualnych 

nieprawidłowości przy wykonywaniu remontów. Dodał, że do sprawy 

odniesie się szerzej w najbliższym czasie.  

 

RADNA AGNIESZKA OWCZARCZAK Wiceprzewodnicząca Rady 

Miasta Gdańska  

Odpowiedziała, że jeśli chodzi o punkt interpelacje i zapytania radnych, to 

w tej chwili procedurę składania interpelacji i zapytań dokładnie reguluje  

ustawa. Zapytania radnych składane są na piśmie i radni otrzymują 

odpowiedź. Terminy również zapisane są w ustawie. Dodatkowo, 

wszystkie zapytania i interpelacje oraz odpowiedzi na nie są publikowane 

w Biuletynie Informacji Publicznej, także każdy z mieszkańców może na 

bieżąco sprawdzać, jakiego rodzaju interpelacje i zapytania radni składają 

i jaka jest odpowiedź na nie prezydenta. Nie ma tego punktu w porządku 

sesji, ponieważ sprawy, z którymi się radni zgłaszali często nie były 

możliwe do odpowiedzi natychmiast. Jest większa przejrzystość i lepszy 

dostęp dla mieszkańców, jeżeli te interpelacje są składane na piśmie, bo 

można je od razu opublikować. Stąd tego punktu nie ma już w porządku 

sesji już od jakiegoś czasu.  

 

PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Odwołał się do wypowiedzi radnego Skiby nt. konferencji prasowej, gdzie 

mówił on o jednym z lokali przy ul. Strajku Dokerów. Pokazał, jak 

wyglądało mieszkanie z nieprawidłowościami dot. remontu w lokalu 

komunalnym. Zaprezentował zdjęcia pokoi, kuchni, łazienki, posadzki 

wykonane w nich. Omówił standard wspomnianego na konferencji 

prasowej przez radnego Skibę lokalu. Zwrócił uwagę, jak manipuluje się 

opinią publiczną przy remontach prowadzonych przez Gdańskie 

Nieruchomości, jak wygląda standard tych remontów. Poprosił radnego 

Skibę o zaprzeczenie publicznie, że nie działa w sprawie swojego kolegi. 
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Bo można jednoznacznie stwierdzić, że pan radny kieruje się w tej sprawie 

jedynie kolesiostwem. A lokal jest wykonany w bardzo wysokim 

standardzie.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przyznał, że jest mu znana postać osoby wspomnianej przez prezydenta 

Grzelaka, jest to aktywny obywatel. Dodał, że pojęcie kolesiostwa jest mu 

obce. Powiedział, że w swoich działaniach kieruje się dobrem gminy 

miasta Gdańska, troska o miejskie pieniądze i o stan miejskiego zasobu 

komunalnego oraz gminnego mieszkaniowego. Odniósł się do zdjęć 

prezentowanych przez prezydenta Grzelaka, które są ogólne, a diabeł tkwi 

w szczegółach. Wspomniał, że z wielką przyjemnością zaprezentuje                         

w przestrzeni publicznej, jak faktycznie wyglądają niedoróbki w tym lokalu. 

Pokaże lokal, który miał wypisane w dokumentach stan bardzo dobry,                    

a  jeśli taki był, to dlaczego musiał być remontowany przez wiele miesięcy. 

Dodał, że prezydent Grzelak manipulował tutaj przekazem. Spytał 

prezydenta, czy jest on gotowy na spacer po ulicy strajku Dokerów, gdzie 

może mu pokazać grzyb, wilgoć i ciekawe dokumenty z Gdańskich 

Nieruchomości, które pokazują skalę naruszeń prawa przez pracowników 

tej jednostki.  

 

RADNA AGNIESZKA OWCZARCZAK Wiceprzewodnicząca Rady 

Miasta Gdańska  

Ponownie zwróciła się do radnego Skiby, że jeśli ma jakiekolwiek 

dokumenty wskazujące na jakiekolwiek nieprawidłowości, powinien je 

złożyć do odpowiednich organów państwowych.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Odpowiedział, że bardzo poważnie to rozważa.  

 

RADNA AGNIESZKA OWCZARCZAK Wiceprzewodnicząca Rady 

Miasta Gdańska  

Zasugerowała podjąć jakąś decyzję, zamiast używać insynuacji.  

 

Radny PIOTR GIERSZEWSKI Wiceprzewodniczący RMG 

Wspomniał o gali wręczenia nagród w konkursie artystycznym Pro bono 

Poloniae, połączonej z koncertem Requiem Mozarta, między innymi 

poświęconemu osobie śp. Dawida Krupeja. Takie zaproszenie otrzymali 

wszyscy radni od dyrektora muzeum II wojny światowej oraz wiceministra 

Jarosława Sellina. 26 września będzie takie wspomnienie kolegi radnego. 

Poprosił o potwierdzanie przybycia organizatorom.  
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RADNA AGNIESZKA OWCZARCZAK Wiceprzewodnicząca Rady 

Miasta Gdańska  

Podziękowała za przypomnienie. Zachęciła do udziału w wydarzeniu. 

Dodała, że będzie tam prezentowany film wspomnieniowy o Dawidzie 

Krupeju.  

 

Radna JOANNA CABAJ  

Wygłosiła oświadczenie osobiste.  

 

Stanowi ono załącznik nr 23 do protokołu 

 

Spytała o kwestię braku od ponad miesiąca aktualizacji wydatków miasta 

Gdańska, czy coś jest nie tak, czy może jakieś decyzje zapadły, które 

zaprzestają publikacji wydatków miasta Gdańska?  

 

PIOTR KOWALCZUK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Odpowiedział, że sprawdzi tę kwestię, nie ma takiej wiedzy, niezwłocznie 

po sesji zostanie udzielona odpowiedź pani radnej.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MALAK  

Chciał zapytać o kwestię mediacji z radą dzielnicy Stogi.    

 

RADNA AGNIESZKA OWCZARCZAK Wiceprzewodnicząca Rady 

Miasta Gdańska  

Odpowiedziała, że mediacje i spotkania się odbyły dwóch grup, tych, które 

są podzieleni na dwie grupy. 28 września ma być spotkanie wspólne. 

Wczoraj odbyła się sesja rady dzielnicy.   

 

Radny PRZEMYSŁAW MALAK  

Zapytał, czy planowane jest ewentualne rozwiązanie tej rady, jeśli 

porozumienie nie dojdzie do skutku.  

 

RADNA AGNIESZKA OWCZARCZAK Wiceprzewodnicząca Rady 

Miasta Gdańska  

 Odpowiedziała, że trzeba czekać na to wspólne spotkanie obu grup i na 

efekty wczorajszej sesji, ona odbyła się wczoraj wieczorem, więc nie 

wiem, jakie zapadły na niej decyzje. Jeżeli dojdzie do porozumienia, czyli 

będzie uchwalona uchwała o podziale środków dla tej dzielnicy i będzie 

wygaszony mandat radnej, która złożyła rezygnację, wtedy nic więcej                   

w tej kwestii nie będzie robione. Natomiast jeżeli do takiego porozumienia 

nie dojdzie i w radzie dzielnicy nadal będzie pat, to rozwiązanie jej może 



41 
 

się odbyć przez radę miasta na wniosek. Są głosy, żeby takie rozwiązanie 

rady było. Jeśli taki wniosek wpłynie, wtedy radni będą o tym rozmawiać.   

 

Radny PRZEMYSŁAW MALAK  

Powiedział, że wie że mieszkańcy chcą złożyć wniosek, żeby radni się tym 

zajęli.  

 

RADNA AGNIESZKA OWCZARCZAK Wiceprzewodnicząca Rady 

Miasta Gdańska  

Dodała, że radni miasta też są skłonni taki wniosek złożyć. Ma tez już 

informację, że żadna uchwała nie została wczoraj podjęta na sesji rady 

dzielnicy. Trzeba poczekać na spotkanie 28 września i wtedy będzie 

decyzja, co dalej zrobić. Zadeklarowała, że jeśli nie uda się tam osiągnąć 

porozumienia, będzie jedną z osób przygotowujących wniosek                                

o rozwiązanie rady dzielnicy, bo tak dłużej nie może być. I wtedy wniosek 

wpłynie do rady miasta, radni będą decydować, co z nim zrobić.  

Więcej zgłoszeń nie było. Życzyła dużo zdrowia, wyraziła nadzieję, że 

wkrótce będzie się można spotkać na żywo.   

 

PUNKT   6 

 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Zamknęła obrady sesji.  

 

Obrady zakończono o godzinie 12:47. 

Przewodnicząca 
Rady Miasta Gdańska 

 
 

Agnieszka Owczarczak 
 

Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
starszy inspektor BRMG  
Anna Ferlin 
 


